
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 11 

XI Posiedzenie w dniu 28 sierpnia 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 28 sierpnia 2019 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:12 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków – lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak-Puk 

2. Wojciech Adamczewski 

3. Włodzimierz Drótkowski 

4. Sławomir Grzelczyk 

5. Anna Jaworska 

6. Gabriela Kasperska 

7. Wiesław Kasperski 

8. Rafał Klem 

9. Krzysztof Łączny 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym.      

W sesji uczestniczyło 14 radnych – Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. 

 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został przesłany do radnych w stosownym 

terminie w związku z powyższym nie ma obowiązku odczynia. Uwag do porządku sesji nie 

było. 

3. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z X sesji Rady 

Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokół jest do wglądu w Biurze 

Rady. 



 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z X sesji Rady. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

Protokół z sesji X został przyjęty jednogłośnie. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Pytań nie było. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Pytań nie było. 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Nie było zapytań. 

8. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej Śmigla za II kwartał 2019 r.: 

a) Rewizyjnej, 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Anna Jaworska – sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

b) Skarg, Wniosków i Petycji, 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Michał Skrzypczak – sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

c) Finansowo - Gospodarczej, 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak – Puk – sprawozdanie  



stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

d) Spraw Społecznych, 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Rafał Klem – sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

e) Planowania i Rozwoju, 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk – sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

f) Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

Sprawozdanie przedstawił Zastępca Przewodniczącego Komisji Wojciech Adamczewski – 

sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2019 (załącznik nr 11 do protokołu), 

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Skarbnika Pani Ewa Mituła. Wyjaśniła, że proponuje 

się zmiany po stronie dochodów i wydatków. Po stronie dochodów zwiększa się w rozdziale 

„Świadczenia wychowawcze” tzw. 500+ o kwotę 1 189 470,00 zł oraz zwiększa się dotację 

celową na zakup podręczników do szkół o kwotę 66 098,38 zł. Pozostałe zmiany                   

to aktualizacja po analizie wykonania za I półrocze 2019. Podkreśliła, że na uwagę zasługują 

wpływy z podatków od czynności cywilno – prawnych od osób fizycznych i jest to 

zwiększenie o 144 000,00 zł oraz proponuje się zmniejszenie o kwotę 100 000,00 zł z tytułu 

podatku od czynności cywilno – prawnych od osób prawnych. Po stronie wydatków 

zmniejsza się dotację do Starostwa Powiatowego na realizacje zadania ”Przebudowa drogi 

powiatowej  nr 3584P na odcinku Brońsko – Nowy Białcz – droga wojewódzka nr 312”.                

Z uwagi na mniejszą kwotę przetargu zmniejsza się dotacje o 242 000,00 zł. Zwiększa się 

wydatki na podręczniki szkolne w takiej samej kwocie jak dochody oraz zwiększa się kwotę 

1 189 470,00 zł w rozdziale  „Świadczenia rodzinne”. Pozostałe zmiany w działach dotyczą 

wniosków sołtysów o zmianę funduszu sołeckiego. W „Kulturze fizycznej i rekreacji” zostaje 

wprowadzone przez OKFiR zadanie majątkowe o nazwie „Wykonanie nagłośnienia na 

stadionie sportowym w Śmiglu” a w związku z zakończeniem zadania „Budowa trybun 

sportowych na boisku w Czaczu” i pozostałością kwoty 61 958,29 zł zostaje ona przesunięta 

na zakup usług pozostałych w celu zagospodarowania terenu wokół boiska. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2019, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2019 – 2029 (załącznik nr 

12 do protokołu). 

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Skarbnika Pani Ewa Mituła. Zmiany w WPF są takie 

same jak w uchwale w sprawie zmian w uchwale budżetowej jednakże zostają wprowadzone 

dwa przedsięwzięcia po stronie wydatków bieżących jest to dowożenie uczniów do szkół            

z gminy Śmigiel oraz wykonanie usługi audytu wewnętrznego. Umowy są podpisane na okres 

przekraczający 1 rok. Dokonano zmiany w zakresie przedsięwzięcia „Budowa trybun 

sportowych na boisku w Czaczu”. Część zadania została wykonana w 2018 roku                      

a zakończona w 2019 roku. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2019 – 2029, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

3) zmiany Uchwały Nr VIII/96/2019 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 25 kwietnia 2019 roku w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego (załącznik nr 13 do 

protokołu), 

 

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Skarbnika Pani Ewa Mituła. 25 kwietnia 2019 roku 



Rada Miejska Śmigla podjęła uchwałę o wyrażeniu woli udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Kościańskiego w wysokości 1.500.000,00 zł  na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3584P na odcinku granica powiatu 

kościańskiego – Brońsko – Nowy Białcz – droga wojewódzka nr 312 (Czacz)”. Z uwagi              

na korzystniejsze rozstrzygniecie przetargu przez Starostwo Powiatowe  i niższe koszty 

realizacji powyższego zadania, kwota dotacji została obniżona do wysokości 1.258.000,00 zł. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr VIII/96/2019 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 25 kwietnia 2019 roku              

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4) nabycia przez Gminę Śmigiel od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Starym Bojanowie (załącznik nr 14 do 

protokołu), 

 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędu Pan Rafał Szumacher. Projekt uchwały 

dotyczy działki o nr geod. 168/10 położonej w Starym Bojanowie, która przylega do Dworca 

Kolejowego. Stanowi tereny kolejowe. Na tej działce zlokalizowana ul. Dworcowa oraz 

parking przy starej poczcie. Pani Burmistrz zwróciła się z pisemnie do Wydziału Współpracy 

z Samorządami PKP S.A. Oddział Gospodarowania Nieruchomościami w Poznaniu,                

z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy Śmigiel działki 168/10. Wydział ten 

wyraził wolę nieodpłatnego przekazania. Pierwszym etapem będzie podjęcie uchwały             

o nabyciu działki a następnie PKP S.A. będzie podejmować dalsze czynności. 

 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Rady Włodzimierz Drótkowki zapytał czy działka obejmuje teren przesiadkowy, gdzie 

dojeżdżała  Kolejka Śmigielska i przesiadano się na normalny tor. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że teren ten nie obejmuje torowiska. Obejmuje peron, 

który był od strony betonowego płotu. 



Rady Krzysztof Łączny zapytał, co zmieni przejęcie tego terenu skoro jest tam obecnie 

parking. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę że wzrasta zainteresowanie podróżowaniem pociągów, 

w związku z powyższym obecny parking jest zbyt mały. Będzie poszerzenie tego terenu. 

Dodał, że jest to robione z myślą dla mieszkańców spoza Starego Bojanowa. 

Radny Sławomir Grzelczyk dodał, że teren który należał do PKP nie był objęty planem 

przebudowy. Pomysły były różne. Początkowo PKP pozwoliło zainwestować na ich terenie 

ale układ jest lepszy kiedy teren ten należy do Gminy Śmigiel a po przekazaniu tego terenu 

miejsc parkingowych będzie więcej. W miejscu gdzie rosną drzewa był zakaz parkowania             

z uwagi na niebezpieczeństwo łamiących się gałęzi. W momencie otwarcia przejścia 

podziemnego miejsc ubędzie dlatego tak ważne jest uporządkowanie tej sprawy. Zwrócił też 

uwagę na problem ul. Polnej do przejazdu kolejowego, który przestaje istnieć. Nie będzie 

można dojechać na wszystkie działki. 

Więcej pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
nabycia przez Gminę Śmigiel od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Starym Bojanowie, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

5) wyrażenia zgody na zbycie na rzecz Gminy Wielichowo nieruchomości zabudowanych, 

będących w użytkowaniu wieczystym Gminy Śmigiel, położonych w Śniatach i Zieminie 

(złącznik nr 15 do protokołu), 

Przewodniczący Komisji Planowania Pan Sławomir Grzelczyk zwrócił uwagę, że Gmina 

Śmigiel otrzymała po PKP grunty, które leżą na terenie Gminy Wielichowo. Pewne działki 

zostały już przekazane. Jest torowisko, po których nic nie jeździ a stacja końcowa jest już nie 

użytkowana. Komisja uznała aby sprawa została całkowicie zakończona. Propozycja była 

taka aby rozszerzyć projekt uchwały na pozostałe działki w Wilkowie Polskim i Śniatach, 

które nie leżą na terenie naszej gminy. Komisja wypracowała poprawki i poszerzony projekt 

został radnym przedstawiony w wersji papierowej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do pierwotnego projektu uchwały zostały zgłoszone 

pewne uwagi i zostały naniesione zmiany. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher. Wyjaśnił, że początkowy projekt uchwały 

przewidywał 9 działek, które były położone w Śniatach i Zieminie. Na Komisji Planowania           



i Rozwoju zostało wypracowane stanowisko aby uchwałę poszerzyć o wszystkie 

nieruchomości, które są w użytkowaniu wieczystym Gminy Śmigiel a położone na terenie 

Gminy Wielichowo. Projekt został poszerzony o 3 działki w Śniatach i 3 działki w Wilkowie 

Polskim. Początkowo uchwała obejmowała 9 działek, o które wnioskowała Pani Burmistrz 

Wielichowa ale po rozmowach zaakceptowała ona przejęcie wszystkich działek będących            

w użytkowaniu wieczystym Gminy Śmigiel a położonych na terenie Gminy Wielichowo. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał na co potrzebne będą przejmowane działki oraz jak 

zakończyła się sprawa petycji mieszkańców Wielichowa w sprawie ścieżki pieszo – 

rowerowej. 

Głos w sprawie zajęła Pani Burmistrz Wielichowa Honorata Kozłowska. Petycja dotyczyła 

wybudowania ścieżki pieszo – rowerowej od Wielichowa do Ziemina. Stwierdziła, że 

mieszkańcy bardzo chcieli jej pomóc tą petycją a odniosło to skutek odwrotny. Przyjechali na 

negocjacje, choć w jej mniemaniu było to niestosowne. Petycja ta została uznana za 

bezzasadną. Wniosek opierał się na budowie ścieżki pieszo – rowerowej od Śniat do Ziemina. 

Na obszarze ścieżki pieszo – rowerowej od Śniat do Wilkowa Polskiego jest możliwość 

przejścia na drugą stronę działki w Śniatach i zbudowania tam miejsca rekreacyjnego                  

a później wybudowanie ścieżki w stronę Wielichowa. To była pierwsza myśl w piśmie do 

Pani Burmistrz Śmigla. Później wniosek został rozszerzony przez Panią Małgorzatę 

Adamczak o działki w Wilkowie Polskim i Śniatach. W Wielichowie o stacje dbają 

motocykliści ale pozostałe działki są na utrzymaniu Gminy Śmigiel. Plan zagospodarowania 

od Śniat do Ziemina zakłada wybudowanie ścieżki pieszo – rowerowej, natomiast na 

pozostałym odcinku od Bielaw do Śniat na razie nie mam pomysłu. Zapewniła jednak,          

że pamięć o kolejce wąskotorowej nigdy nie zniknie. Stwierdziła, że jest to takie małe 

muzeum koli wąskotorowej. Zapewniła, że wiele jest takich obiektów, że żeby je uratować 

zmienia się ich funkcje dla ich potrzeb mieszkańców. Przede wszystkim chcą aby było 

bezpiecznie, ponieważ jest to bardzo ruchliwa droga wojewódzka. Prosiła aby decyzja była 

pozytywna. 

Radny Wojciech Adamczewski zwrócił uwagę, że może być ponowna sytuacja po otrzymaniu 

działek od mieszkańców co poprzednio. 

Pani Honorata Kozłowska odpowiedziała, że ścieżka jest o początku Wilkowa aż do końca 

Śniat. Jedyny nacisk jaki może być to mieszkańców Ziemina o ścieżkę w kierunku 

Wielichowa. Myśli, że mieszkańcy zrozumieją, iż jest to inwestycja, której nie da się zrobić    

w rok. Jest to nie możliwe finansowo ale też technicznie z uwagi na długi proces uzgadniania 

dokumentacji. 

Rady Włodzimierz Drótkowski stwierdził, że jako przyjaciel Śmigielskiej Kolejki 

Wąskotorowej jest rozdarty ale stwierdził, że jeśli taka była wola radnych to musi to przyjąć. 

Radny Sławomir Grzelczyk zwrócił uwagę, że jest bałagan i należy go uporządkować. Trzeba 

utrzymać tam porządek i jest to w obowiązku właściciela czyli Gminy Śmigiel. Nie przynosi 

to dochodu a wręcz koszty. 

Pani Burmistrz Małgorzata Adamczak zauważyła, że nie ma osoby, która nie jest 

przyjacielem kolejki. Powiedziała, że około 300 tys. zł dokłada się do kolejki. A jej zarobki to 

ok 10 tys. To co można to się remontuje. Zapewniła, że Pani Burmistrz Wielichowa będzie 

robiła wszystko aby kolejka nie była zapomniana. 

Przewodniczący Rady zauważył, że stowarzyszenie powinno pozyskiwać środki na 

funkcjonowanie kolejki. Kolejka przewiozła 1100 osób i służy niewielkiej liczbie osób              

nie z naszej gminy. Powinno się robić wszystko ale nie kosztem budżetu gminy. 

Pan Prezes Waldemar Pawlak również zabrał głos w sprawie. Dodał, że w strategii kolejka 

uznana jest jako muzeum. Nie można pozyskiwać środków o po prostu nie ma skąd. Koszty 

utrzymania są ogromne. Poza wsparciem Urzędu Marszałkowskiego i Gminy Śmigiel nie ma 



innej możliwości pozyskania dodatkowych funduszy. Pieniądze od konserwatora zabytków są 

przeznaczane na kościoły a nie na zabytki kolejnictwa. Zwrócił uwagę, że nie należy 

blokować inwestycji w Gminie Wielichowo, ponieważ sam tam przejeżdża i wie jak jest 

niebezpiecznie. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany w uchwale w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz Gminy Wielichowo 

nieruchomości zabudowanych, będących w użytkowaniu wieczystym Gminy Śmigiel, 

położonych w Śniatach i Zieminie poprzez dopisanie działek w Śniatach i Wilkowie Polskim. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Włodzimierz Drótkowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zbycie na rzecz Gminy Wielichowo nieruchomości zabudowanych, 

będących w użytkowaniu wieczystym Gminy Śmigiel, położonych w Wilkowie Polskim 

Śniatach i Zieminie (z poprawkami), 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

6) wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej, 

niezbudowanej, położonej w Przysiece Polskiej, oznaczonej nr geod. 337/2 oraz ustanowienia 

służebności gruntowej (załącznik nr 16 do protokołu), 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumecher. Projekt uchwały dotyczy działki 337/2          

o powierzchni 30 m. Działka ta została wydzielona z działki 337 na podstawie decyzji 



inwestycji celu publicznego. Z wnioskiem o sprzedaż tej wydzielonej działki oraz ustalenie 

służebności zwróciła się ENEA S.A z Poznania. Działka ta została wydzielona, pas 

służebności został zaznaczony na mapie ok. 6 m x 6 m. Sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

jest możliwa jeśli jest przeznczona pod infrastrukturę techniczną. Sprzedaż będzie po cenie 

określonej przez rzeczoznawcę. Służebność zostanie wyceniona i będzie też opłata 

jednorazowa za ustanowienie służebności. Wszystko będzie w jednym akcie notarialnym. 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Radny Krzysztof Łączny poprosił o dokładne pokazanie gdzie ta działka się mieści. 

Pan Rafał Szumacher wyjaśnił i pokazał na mapie. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu jest wpisane „w trybie 

przetargowym”. 

Pan Rafał Szumacher zauważył, że jest to błąd i powinno być w trybie bezprzetargowym. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy można to uznać za błąd pisarski. 

Nikt nie wniósł uwag. 

Pytań więcej nie było. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej, 

niezbudowanej, położonej w Przysiece Polskiej, oznaczonej nr geod. 337/2 oraz ustanowienia 

służebności gruntowej, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 15 minut, do 17:20. 

Po przerwie Rada zasiadła w takim samym składzie. 

7) zmiany Uchwały Nr IX/106/2019 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie 

regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania oraz 

wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i 

wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

wysokość innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w 



szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel (załącznik nr 

17 do protokołu), 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Organizacyjnego Pani Danuta 

Szczepaniak. Ustawa z dnia 13 czerwca 2019 o zmianie ustawy - Karta Nauczyciela 

wprowadziła obowiązek ustalenia minimalnego dodatku funkcyjnego z tytułu sprawowania 

funkcji wychowawcy oddziału w kwocie nie mniejszej niż 300 zł. Dlatego zaproponowano 

zmianę w regulaminie na kwotę 300 zł. Dodatkowo zaproponowano zmiany porządkowe          

w postaci dodatku dla wicedyrektora do 70% dodatku funkcyjnego dyrektora. Projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez związki zawodowe. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał skąd wynika zmiana procentów dodatku funkcyjnego 

dyrektora i ile wicedyretorzy na tym zyskają. Zapytał, też komu będzie się należało te 300zł 

oraz skąd będzie to finansowane. 

Pani Danuta Szczepaniak wyjaśniła, że dotychczas było 60% a zmiana jest do 70%. Po 

poprzednim zmianie regulaminu dyrektorzy zgłaszali, że wicedyrektorzy nie osiągali tego co 

mieli dotychczas. Dlatego nie chcą aby byli stratni. Dyrektor decyduje jaka jest wysokość 

dodatku i nie posiada ona takich informacji. Kwota 300zł przypada na wychowawcę oddziału 

przedszkolnego i szkolnego. Dotacja przedszkolna jest trochę inna od szkolnej ale zwróciła 

uwagę, że i tak środki nie wystarczają. 

Przewodniczący Rady zapytał czy jest to kwota brutto? 

Pani Danuta Szczepaniak odpowiedziała, że jest to kwota brutto. 

Pani Burmistrz dodała, że na razie nie wpłynęły żadne pieniądze na omawiane zmiany. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr IX/106/2019 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie 

regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania oraz 

wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania            

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

oraz wysokość innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 



 

8) określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Śmigiel korzystających z 

opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń (załącznik nr 18 

do protokołu), 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Danuta Szczepaniak, która omówiła, że zgodnie z art. 72 

ust. 1 ustawy – Karta Nauczyciela Rada Gminy określa rodzaje świadczeń przyznawanych        

w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunki i sposób ich przyznawania. Jest to pomoc dla 

nauczycieli. Dotychczasowa uchwała nie do końca była dostosowana do obowiązujących 

przepisów, dlatego zaproponowano nową uchwałę, która zawiera regulacje niemal identyczne 

co poprzednia tylko rozszerza ona krąg podmiotów o nauczycieli, którzy przechodzą na 

świadczenie kompensacyjne. Jest to wymóg wynikający z Karty Nauczyciela. Związki 

zawodowe zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał jakie są kryteria dochodowe i jaka to jest pula 

pieniędzy do podziału. 

Danuta Szczepaniak odpowiedziała, że widełki dochodowe ustalane są przez dyrektora           

i komisji zdrowotnej która opiniuje wnioski. Jest to 0,3%  planowanych rocznych 

wynagrodzeń dochodowych nauczycieli.  

Więcej pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Śmigiel korzystających z opieki 

zdrowotnej oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń, 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

9) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników do Sądu Rejonowego w Kościnie (załącznik nr 19 do protokołu), 

Projekt przedstawił Przewodniczący Rady. Zgodnie z ustawą Prawo ustroju sądów 

powszechnych Zespół opiniuje ławników pod względem formalnym, następnie występuje się 

do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu o opinię o kandydatach na ławników. 



Upoważnienie dotyczy przekazania do Komendanta Wojewódzkiego Policji danych Pani 

Anny Wieczorek.  

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników 

do Sądu Rejonowego w Kościnie,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

10) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników do XIII Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu z siedzibą w Lesznie 

(załącznik nr 20 do protokołu), 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Zwrócił uwagę, że projekt jest 

identyczny jak poprzedni tylko upoważnia Przewodniczącego Rady do przesłania danych 

Pani Barbary Drótkowskiej. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników 

do XIII Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu z siedzibą w Lesznie, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 



11) pozostawienia petycji mieszkańców Śmigla bez rozpatrzenia (załącznik nr 21 do 

protokołu), 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Michał 

Skrzypczak. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po zapoznaniu się z „Petycją – Listem 

protestacyjnym w sprawie usunięcia wadliwego zaopatrzenia w wodę objawiającym się zbyt 

niskim ciśnieniem w sieci wodociągowej, uniemożliwiającego godne funkcjonowanie 

mieszkańców Śmigla” i szczegółową analizą złożonego pisma stwierdziła braki formalne 

w postaci braku wskazania osoby reprezentującej podmiot wnoszący petycję oraz braku 

adresu zwrotnego a tym samym braku możliwości wystąpienia o uzupełnienie. 

W związku z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wniosła aby pozostawić petycję 

bez rozpatrzenia. Ponadto zapewnił, że spółka wod. – kan. od kilku lat sukcesywnie 

rozwiązuje problem niskiego ciśnienia wody. Między innymi poprzez zadanie „Kompleksowa 

modernizacja sieci wodociągowej w Gminie Śmigiel”, która ma zakończyć się w 2021. 

Nie było pytań. 

Głosowano w sprawie: 

pozostawienia petycji mieszkańców Śmigla bez rozpatrzenia, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

12) rozpatrzenia skargi zawierania umów poniżej 30 000 euro bez zamieszczania na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej (załącznik nr 22 do protokołu), 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Michał 

Skrzypczak. Dnia 30 lipca 2019 r. do Rady Miejskiej Śmigla wpłynęło pismo Pani Anny 

Melcer na działalność Burmistrza Śmigla w sprawie zawierania umów poniżej 30 000 euro 

bez zamieszczania ogłoszenia na stronach Biuletynu Informacji Publicznej. Komisja 

wystąpiła o opinię do radcy prawnego. Pismo, wyczerpuje znamiona skargi określone 

w art. 227 oraz art. 241 Kodeksu Postępowania Administracyjnego i stosownie do 

art. 229 pkt 3 KPA, w związku z art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uzasadnione było szczegółowe zbadanie skargi przez Komisję Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miejskiej Śmigla. 

Pismo złożone przez Panią Annę Melcer należy potraktować jako skargę, w rozumieniu 

art. 227 Kodeksu postępowania administracyjnego, na działalność Burmistrza Śmigla. 

Skarżąca zarzuca Burmistrzowi, jako kierownikowi zamawiającego (tj. Gminy Śmigiel), 

nieopublikowania ogłoszeń o zamiarze udzielenia zamówienia publicznego na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej. 



Zamawiający w przypadku zamówień o wartości poniżej 30 000 euro nie jest zobowiązany do 

stosowania przepisów ustawy prawo zamówień publicznych, w tym w szczególności 

w zakresie publikacji ogłoszeń o zamiarze udzielenia zamówienia publicznego. 

Przepisy powszechnie obowiązującego prawa tj. ustawy prawo zamówień oraz ustawy 

o dostępie do informacji publicznej nie obligują Zamawiającego do publikowania ogłoszeń 

o zamiarze udzielenia zamówienia publicznego na stronach Biuletynu Informacji Publicznej. 

Zamawiający może zamieścić takie ogłoszenie na stronie BIP na zasadzie dobrowolności. 

W związku z powyższym nie doszło do naruszenia prawa w procedurach udzielenia 

zamówienia publicznego, do którego znajdują zastosowanie przepisy ustawy prawo 

zamówień publicznych. 

Biorąc pod uwagę całość zgromadzonego materiału w sprawie, Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji przyjęła jednogłośnie stanowisko, że złożona skarga jest bezzasadna a do 

właściwości Rady należy przyjęcie jej w formie uchwały. 

Pytań nie było. 

  

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi zawierania umów poniżej 30 000 euro bez zamieszczania na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

13) odwołania Skarbnika Śmigla (załącznik nr 23 do protokołu), 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz Pan Marcin Jurga. W związku ze złożonym 

pismem przez Pana Piotra Szmytkowskiego i zgodnie z ustawą o pracownikach 

samorządowych na wniosek wójta rada może odwołać skarbnika. Pan Piotr Szmytkowski 

nabył prawa emerytalne i zwrócił się do Pani Burmistrz o rozwiązanie stosunku pracy             

z dniem 28 sierpnia. Pani Burmistrz wnosi do rady wniosek o odwołanie Pana Piotra 

Szmytkowskiego ze stanowiska Skarbnika Śmigla. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał co stało by się w przypadku gdyby rada nie podjęła 

uchwały. 

Pan Wiceburmistrz odpowiedział, że i tak będzie odwołanie. 

Więcej pytań nie było. 

 

 



Głosowano w sprawie: 

odwołania Skarbnika Śmigla, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, 

SławomirGrzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, 

Krzysztof Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Sławomir Jan Szudra, Beata 

Żyto 

 

PRZECIW (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta. 

 

Pani Burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady podziękowali za współpracę Panu Piotrowi 

Szmytkowskiemu i wręczyli kwiaty. 

Pan Piotr Szmytkowski bardzo serdecznie podziękował Pani Burmistrz oraz wszystkim 

radnym za bardzo dobrą współpracę. 

Następnie kierownicy jednostek organizacyjnych oraz innych instytucji dziękowali Panu 

Piotrowi Szmytkowskiemu. 

 

14) powołania Skarbnika Śmigla (załącznik nr 24 do protokołu). 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz Pan Marcin Jurga. Pani Burmistrz Małgorzata 

Adamczak zaproponowała Radzie kandydaturę Pani Ewy Mituła. Pani Ewa Mituła ukończyła 

jednolite studia magisterskie na kierunku finanse i bankowość oraz studia podyplomowe          

w zakresie rachunkowości i podatków. Ma odpowiednie doświadczenie i jest to osoba dobrze 

przygotowana na stanowisko Skarbnika Śmigla.  

Radny Wojciech Adamczewski poprosił Panią Ewę Mitułę o krótkie przedstawienie swojej 

osoby. 

Pani Ewa Mituła opowiedziała, że od ponad dwóch lat jest zastępcą skarbnika Śmigla. Bardzo 

dobrze zna budżet Gminy Śmigiel. Z wykształcenia jest magistrem ekonomii Uniwersytetu 

Ekonomicznego, później ukończyła studia podyplomowe na kierunku rachunkowość i podatki 

oraz pracowała w dwóch spółkach z ograniczoną odpowiedzialnością jako księgowa. 

Radny Sławomir Grzelczyk zwrócił uwagę, że będą oszczędności w postaci zniknięcia 

stanowiska zastępcy skarbnika. 

Pani Burmistrz Małgorzata Adamczak odpowiedziała, że od września powoła na zastępcę 

skarbnika Śmigla pracownika Urzędu Pana Macieja Siudę. 

Więcej pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
powołania Skarbnika Śmigla. 

 



Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan 

Szudra, Beata Żyto 

 

NIEOBECNI (1) 

Alfred Splisteser 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

10. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 
 

Brak. 

 

11. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Brak. 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja planowana jest na 26 września 2019 r. 

 

13. Zakończenie sesji. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

  

       Przewodniczący 

       Rady Miejskiej Śmigla 

       Wiesław Kasperski 

  

 

Przygotował(a): Paulina Bobowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


